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Styrelseprotokoll nr 10, 2023 
 

Söndag den 19 november 2023 kl 16.00 

Plats: Djurö Kulturhus 
 

Närvarande Förhinder 

August Boj 

Maria Bergström 

Gunn Johansson 

Anne Lindholm 

Anders ”Manne” Mannesten 

Janurban Modigh 

Kerstin Olesen 

Monica Bergquist 

Pontus Brolin 

Carin Mogerud 

 

 

 

 

 

§ 1 Mötet öppnades 
Anne Lindholm öppnade mötet kl 16.00. 

 

§ 2 Val av mötesfunktionärer  
Mötesordförande: Anne Lindholm 

Mötessekreterare: Maria Bergström 

Justerare: August Boj 

 

§ 3 Godkännande av dagordning 
Den med kallelsen utsända dagordningen godkändes. 

 

§ 4 Genomgång av tidigare styrelseprotokoll från i oktober 2023 
Protokoll nr 9 från det senaste styrelsemöte hade delgivits alla i styrelsen. Protokollet godkändes 

och lades till handlingarna. 

 

§ 5 Beslut på föregående möte 
Beslöts att när en ”affisch” är klar och godkänd ska Maria skicka ut det till medlemmarna 

(medlemsutskick). * Beslöts att gå ur Bygdegårdarna Riksförbund och Stockholms läns 

bygdegårdsdistrikt. * Beslöts att Anne undersöker vilken ansvarsförsäkring föreningen kan ha 

då medlemskapet i Bygdegårdar upphör. * Beslöts att Manne frågar om Byalaget vill stå som 

medarrangörer i föredraget om Östersjön. * Beslöts att Manne söker kontakt med Per Lejoneke. 

* Beslöts att flytta Mannes föredrag till den 28 oktober kl 14. * Beslöts att Gunn bokar in 

Skördeman för föredrag under våren 2024. 

 
§ 6 Ekonomi 

Nu är det 33 medlemmar som betalat 100 kr och 19 medlemmar som betalat 150 kr samt 1 före-

tagsmedlem. 

 

§ 7 Workshop – utvärdering 
Manne hade sammanfattat workshopen i bifogade ”Uppföljning/diskussionsunderlag …”, som 

gicks igenom och ska genomföras efter bästa förmåga. Vi återkommer till hur varje punkt 

kommer att åtgärdas. Se bilaga 1. 

 

§ 8 Rapporter från arbetsgrupperna 
8.1 Medlemsutskick 
Beslöts att göra fyra medlemsbrev per år. August åtog sig formulera det närmaste kommande 

medlemsbrevet som blir ett Julbrev, som sedan kontrolleras av Anne och därefter mejlas ut av 



 
 

FÖRENINGEN KULTURARV DJURHAMN 
mobil 0707-721 221  -  www.djurhamn.eu  -  info@djurhamn.eu  -  Facebook Kulturarv Djurhamn 

org nr 802519-3924  -  bg 631-5600  -  swish 123 306 89 39 

2 (4) 

Maria. Därtill kan medlemsutskick göras, t ex en inbjudan till ett föredrag så snart en affisch är 

klar. Maria mejlar både medlemsbrev och medlemsutskick till medlemmarna. 

 

8.2 Ansökningar, t ex tillstånd och ekonomiska bidrag (ansökningar och erhållna) 
Gunn ska till kommunen redovisa Bengt-Olov Englunds föredrag så snart hon fått antal åhörare 

varav styrelseledamöter. August har ansökt om 5 000 kr bidrag till Katarina Schoerner Carrs 

föredrag, men fått 1 500 kr beviljat. Gunn ska ansöka om bidrag till Gustaf Skördemans före-

drag, förslag 3 000 kr plus moms, ingen resekostnad. 

 

8.3 Östersjöaktiviteter 
Inget nytt eftersom gruppen inte har hunnit träffas. Mannes föredrag ”Vad vet du om 

Östersjön?” kan räknas som en aktivitet under denna punkt.  

 

8.4 Näringslivsutbyte 
Inget nytt har hänt sedan den skriftliga rapporten till förra mötet.  

Manne ska ta kontakt med Per Lejoneke för att undersöka eventuella samverkansmöjligheter. 

 

8.5 Samlingslokal 
Kulturhuset behöver en ny lösning av AV-möjligheten när den nuvarande projektorn och film-

visningsduken tas bort därifrån eftersom den ägs av Konst & Kultur Djurö Stavsnäs. Det är 

visserligen föreningen Djurö Kulturhus problem, men vi har som förening intresse av att det blir 

en bra lösning. Maria har eventuellt en projektor. En annan lösning är en bildskärm, men den 

kan komma att dominera rummet för mycket.  

August vet att även Djurö, Möja och Nämdö församlingen är intresserad av större samlingsloka-

ler och skulle vilja höra med dem om de kan samverka med föreningen Djurö Kulturhus om att 

få till en gemensam större samlingslokal. Beslöts att vår förening med glädje stöder den idéen.  

 

8.6 Svärdet 
Monica har ännu inte fått svar från kommunen om de kan bidra till att svärdet kan visas för 

allmänheten på ett säkert sätt, där många kan ta del av det och dess historia. 

 

8.7 Information, program, hemsida och webb 
Mejlet ”Kulturarv e-postadress” skickade Janurban den 18 oktober 2023 till hela styrelsen så att 

vi alla kunde hjälpas åt att rensa alla 600 mejl som kommit till info@djurhamn.eu. Ännu hade 

ingen gjort det. Anne åtog sig börja kolla igenom dem. 

Beslöts att hos one.com registrera domänadressen ”vasakungarnasdjurhamn.se”. Janurban 

ordnar det. På så sätt kan vi sannolikt locka många som inte uppfattar vårt officiella namn som 

intressant.  

 

§ 9 Uppföljning av projekt och program 
9.1 Vasakungarnas Djurhamn 
Anne har i samtal med Anna Gabrielsson fått rekommendationen att samverka med Konst & 

Kultur Djurö Stavsnäs då det gäller att vidareutveckla De historiska stigarna på Djurö. Eftersom 

vår förening ser flera kontaktpunkter med dem så beslöts att Anne och Manne ber Lotta Lager-

man (ordförande) och Ove Joansson (vice ordförande) om ett förutsättningslöst samtal om 

gemensamma frågor.  

 

9.2 Samverkan Djurö – Ormsö 
August redogjorde för läget. Se bifogad bilaga 2. 
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9.3 Föredrag av Anders ”Manne” Mannesten 28 oktober 
Mannes föredrag ”Vad vet du om Östersjön?” den 28 oktober i skolans matsal var lyckat. Djurö 

Byalag var medarrangör. Vi är tacksamma för att Byalaget betalade lokalhyran. Inkomsterna 

blev 1 300 kr. Föredraget borde nå fler än de som kom (25 st) och om möjligt göras om under 

nästa år på sommarhalvåret. 

 

§ 10 Kommande program 
 Punkten utgick p g a tidsbrist och behandlas i stället klart på nästa möte. 

10.1 Författaren Gustav Skördeman, föredrag den 20 januari kl 14 
10.2 Katarina Schoerner Carr, föredrag den 9 december i Djurö Kyrka 
10.3 Information, program, hemsida och webb 
10.4 Konstnären Patric Qvist, anlitad av projektet ”Havet som, omger oss”, föreslogs 

som ny föredragshållare av August 

 

§ 11 Verksamhetsplan/Åtgärdslista 2023 
Anne uppdaterar åtgärdslistan och verksamhetsplanen. 

 

§ 12 Kerstin meddelade att hon slutar som styrelsemedlem och kassör vid kommande årsmöte. 

Tyvärr! 

 

§ 13 Beslut på detta möte 
• Manne återkommer med förslag på en organisationsplan 

• Fyra medlemsbrev per år.  

• Förslag arvode 3 000 kr till Skördemans föredrag, ingen reseersättning. 

• Manne ska ta kontakt med Per Lejoneke för att undersöka eventuella samverkans-

möjligheter. 

• August ska fråga om församlingen vill samverka om större samlingslokaler. 

• Registrera domänadressen ”vasakungarnasdjurhamn.se”. 

• Be Konst & Kultur Djurö Stavsnäs om ett förutsättningslöst samtal om gemensamma frågor. 

• Rensa alla 600 mejl som kommit till info@djurhamn.eu 

  

§ 14 Kommande styrelsemöten 
Nästa styrelsemöte blir digitalt måndagen den 18 december kl 16.00 

 

§ 15 Mötets avslutande 
Mötet slutade cirka kl 18.30. 

 

 

 

_ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ 
Anne Lindholm August Boj 

Mötesordförande Justerare 

 
_ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ 

Maria Bergström 

Mötessekreterare  

 



 
 

Bilaga 1 

 4 (5) 

Uppföljning/diskussionsunderlag från WS inför styrelsemöte 20231119// Manne 
 

Delar i förändringsarbetet 
a. Stärka styrelsen som grupp. Kanske med 20 min presentationer om respektive ledamots 

special intresse/ kompetens, vid våra styrelsemöten? 

b. Renodla våra aktiviteter. Satsa på ett mindre antal fasta projekt? Sen utöka endast om 
person/ resurser säkrade redan från start. 

c. Samarbetspartners. Även här kanske färre men med större engagemang i dem vi arbetar 
med. 

d. Hur går vi vidare med vårt förändringsarbete kring hur vi ser ut, vad vi kommunicerar?  

e. Hur vi organiserar oss? Kör vidare som nu i närtid med mål om ett nytt upplägg för styrelsen 
till nästa år? 

 
A Enkelt att komma i gång, om vi vill. Upplägget kanske samtidigt föder nya tankar om vad vi 

kan hitta på? Låt oss göra ett första schema! 
 
B Med koppling till vår kärnverksamhet kanske vi ska välja ett par övergripande områden att 

fokusera på. Exempelvis: Svärdet/Tältet, Stigarna och en marin historisk presentation om vår 
kärnperiod med utgångspunkt från Djurhamn. Skapa en kort presentation som man kan dra 
på 20 minuter för de som är intresserade. På samma sätt med Östersjöaktiviteterna, finns bra 
grundmaterial från mina presentationer.  

 
C Med dessa presentationer söker vi kontakt med de vi vill samarbeta med som ex 

Sjöhistoriska, DVIF, Skärgårdsmuseet eller andra organisationer. Detta skulle också fungera 
som en ingång till näringslivs presentationer. Tydligt presentera vad vi gör/ tillför och öppna 
för en dialog om vad de skulle vilja engagera sig i (och finansiera). Fungerar även att erbjuda 
företagen som föreläsningar. (visar på egen kompetens!) 

 
D Ny design på web, månadsbrev, FB-INSTA etc. Ny ingång även i text/ log för oss. Tror att vi 

måste ta ett nytt övergripande tag. Ta ett nytt grafiskt grepp på helheten samt sortera den 
logiska ingången/ upplägget utifrån målgruppens ögon, gärna av någon utomstående. 

 - Östersjön från medeltid till framtid. (nutid?) 

 - Östersjön och Djurhamns marina historia. 

 - Historiska Djurhamn med Östersjön i centrum. 
 
E Organisationen och möjlig förändring av den är ett stort arbete där hela styrelsen måste vara 

engagerad. Kanske kan vi dela in oss i grupper som kan arbeta med olika delar mellan 
styrelsemötena?  

Till exempel  

– Vilka positioner/ kompetenser krävs och hur rekryterar vi till styrelsen? Sen skriva en 
beskrivning av respektive position samt ledning till valberedningen?  

– Projektgrupper, hur bygger vi och hur redovisar vi? Projektplansmall?  

– Ekonomi, kan vi tydliggöra hur och till vad vi söker medel? Mallar, tips för en ev ny ledamot 
som kommer in?  

– Speciellt ansvarig för kontakt och bearbetning av företag och samarbetsorganisationer? 
(vilket inte innebär att den personen har alla kontakter) 
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Anteckningar från Ormsömöte 2023-11-06 
 
Följande deltog: 

• Solveig Strandberg Eriksson, Djurö, Möja och Nämdö Församling 

• Anders (Manne) Mannesten, Föreningen Kulturarv Djurhamn 

• August Boj, Föreningen Kulturarv Djurhamn 
 
Bakgrund 

• Föreningen Kulturarv Djurhamn har inskrivet i sina stadgar ”att samverka med aktörer med 
intresse för Stormaktstidens Sverige med fokus på Estlands skärgård och Djurö, Möja och 
Nämdö församling vill återknyta kontakten med Ormsö som vänförsamling efter tidigare nära 
samverkan på 1990-talet. 

• Den 13 april 2023 samlades representanter för församlingen, Skärgårdsmuseet i Stavsnäs, 
Djurö Byalag, Ö-teatern på Djurö, Djurö spelmän och Föreningen Kulturarv Djurhamn. Mötet 
beslöt att starta ett gemensamt Ormsöprojekt med förslag om att projektet ska vara 3-årigt. 

• Den 9 maj 2023 samlades representanter för Estlandssvenskarnas Kulturförening, Ormsö 
Hembygdsförening, Djurö, Möja och Nämdö församling, Djurö byalag, Djurö Spelmän och 
Föreningen Kulturarv Djurhamn. Mötet beslöt att gemensamt verka för en konkret 
samarbetsplan bland annat genom undersöka koppling till utvecklingsprojektet PEEK som 
enligt planerna ska finansieras genom EU-medel och genomföras 2024-2027. 

• Den 21 juni presenterade August ett utkast till ungdomsprojekt om Östersjöns framtid med 
möjliga teman för församlingen och Kulturarv Djurhamn utifrån tidigare diskussioner: 
- Församlingen: konfirmandutbyte, kör- och musiksamverkan samt gravvårdsinventeringar. 
- Kulturarv Djurhamn: Klimat och miljö med inriktning på Östersjön, Marin gemensam historia 
från 1500 och 1600 tal samt Estlands svenska period mellan 1561-1719. 

 
Mötesanteckningar 

1. Mötet inleddes med att Manne och August informerade Solveig om Kulturarv Djurhamns 
tankar om ett framtida Ormsöprojekt: 

• Vi vill koncentrera vår del av projektet till Estlands svenska period 1561-1719 och försöka 
ta reda på ”vår tids syn på den perioden” dels ut ett Estländskt perspektiv, dels ut ett 
Svenskt perspektiv. Ett namn på projektet kan vara: When we were one. 

• Vi vill att vår primära målgrupp ska vara historieintresserade ungdomar i Sverige och 
Estland, om möjligt lokalt för ungdomar från Djurhamn och från Ormsö. Det gäller då att 
finna former för att anpassa projektet till den målgruppen. 

 
2. Solveig menar att från församlingens sida gäller det att arbeta vidare på konfirmandutbyte 

samt kör- och musiksamverkan. 
 

3. Diskuterades möjligheten till ekonomiskt och annat stöd för fortsatt planering. 
a) Presumtiva finansiärer. Region Stockholm för den svenska delen av projektet 

och Allmänna arvsfonden. 
b) Kunskapskällor och nyckelpersoner. Lars Amréus chef för Statens Maritima Museer 

och Mirja Armshav vid samma institution. 

 
4.  Kommande steg.  

a) Förankra inom Kulturarvs styrelse och inom kyrkorådet. 
b) Ta reda på vad som hänt inom PEEK-projektet och undersöka om det finns 

samarbetsmöjligheter. 
c) Kontakta Margareta Hammerman, Estlandssvenska föreningen, för ett eventuellt 

möte. 
 

 2023-11-18 / ab 


